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Informace z radnice
•	 Z	 důvodu	 nízkého	 čerpání	
evropských	 dotací	 vyhlásil	
Regionální	 operační	 program	
(ROP)	 Jihozápad	 další	 výzvu	 
k	podávání	žádostí	o	dotaci	na	
rekonstrukci	 místních	 komu-
nikací.	 K	 čerpání	 je	 připrave-
no	 115	 milionů	 korun	 a	 výše	
dotace	 je	 až	 95%	nákladů.	 Vy-
užili	 jsme	 této	 výzvy	 k	 podání	
žádosti	o	dotaci	na	rekonstruk-
ci	komunikace	v	Podskalí.	Je	to	
již	třetí	pokus	o	získání	dotace.	
Výsledky	budou	zveřejněny	až	
v	dubnu	2015,	kdy	již	musí	být	
zahájeny	stavební	práce.	V	pří-
padě	 neúspěchu	 bude	 nutné	

akci	dokončit	bez	dotace.
•	 Bylo	 vypsáno	 výběrové	
řízení	 na	 dodavatele	 projek-
tové	 dokumentace	 na	 rekon-
strukci	 místní	 komunikace	 
v	ulici	Školní.	Realizace	se	před-
pokládá	 v	 červenci	 a	 srpnu	
2015.
•	 Bylo	zahájeno	řízení	o	vydání	
stavebního	povolení	na	výstav-
bu	nové	hasičské	zbrojnice.
•	 V	poslední	době	se	vyskytují	
častější	 poruchy	 veřejného	
osvětlení.	 Kromě	 technických	
příčin	 se	 však	 vyskytly	 i	 dva	
případy	vandalismu.	Ve	čtvrtek	 
11.	 prosince	 v	 ulici	 Štítného	 

a	o	pár	dní	později	v	ulici	Školní	
kdosi	 ukradl	 z	 patic	 sloupů	
veřejného	 osvětlení	 pojistky.	
Chtěl	 bych	 jenom	 připome-
nout,	 že	 některé	 sloupy	 jsou	
pod	napětím	i	přes	den,	kdy	se	
nesvítí.
•	 Po	mnoha	 letech	 se	 blíží	 ke	
konci	 řešení	 případu	 dědictví	
domku	č.	p.	196	v	Nádražní	ulici.	
Jedná	 se	 o	 chátrající	 domek	 
z	 boku	 kulturního	 domu,	 kde	
příležitostně	 přebývají	 nežá-
doucí	osoby	páchající	ve	městě	
trestnou	činnost.	

Ing. Karel Dvořák, 
starosta města
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Hodnocení roku 2014
Uplynulý	 rok	 byl	 z	 hlediska	
další	 budoucnosti	 Nové	 Včel-
nice	 významný	 v	 tom,	 že	 byly	
učiněny	první	kroky	ke	zvýšení	
zaměstnanosti	 realizací	 naší	
průmyslové	 zóny.	 Právě	 před	
rokem	jsem	informoval	o	zahá-
jení	řady	jednání	s	investorem.	
Během	roku	se	podařilo	dokon-
čit	 výkup	 pozemků	 a	 ujednat	
znění	 budoucí	 kupní	 smlou-
vy.	 Zbývá	 dokončit	 přípravu	
průmyslové	 zóny,	 spočívající	 
v	 přivedení	 inženýrských	 sítí	 
a	přeložení	distribuční	sousta-
vy	VN.	Pokud	se	bude	vše	vy-
víjet	podle	plánu,	koncem	roku	
2015	 by	 měla	 být	 podepsána	
kupní	 smlouva	 o	 prodeji	 po-
zemku,	 což	 je	 podmínkou	 pro	
zahájení	 projektových	 prací	
nového	výrobního	závodu.
Z	technické	infrastruktury	bylo	
dokončeno	 rozšíření	 kanali-
zace	 v	 ulici	 Školní,	 opraveny	
chodníky	 v	 ulicích	 Komenské-
ho,	 Fučíkova	 a	 Hradecká,	
zrekonstruovány	 přechody	
pro	 chodce	 v	 ulicích	 Štítného,	
Nádražní	a	B.	Smetany	a	rozší-
řeno	veřejné	osvětlení	v	ulicích	
Husova,	Stará	cesta	a	prostoru	

garáží	na	sídlišti	Na	Hliněnce.
Z	 občanské	 vybavenosti	 byla	
realizována	 rekonstrukce	 za-
hrady	 a	 teras	mateřské	 školy,	
spolufinancovaná	dotací	 z	 Re-
gionálního	operačního	progra-
mu	Jihozápad.	Byla	dokončena	
projektová	dokumentace	nové	
hasičské	 zbrojnice	 a	 zahájeno	
řízení	 o	 vydání	 stavebního	
povolení.	 Realizace	 stavby	 je	
v	 plánu	 v	 roce	 2016.	 Původně	
plánovaná	 rekonstrukce	 roz-
vodů	vody	v	domě	služeb	byla	
odložena.	 Důvodem	 je	 to,	 že	
řešení	 rekonstrukce	 domu	
služeb	 budeme	muset	 posou-
dit	komplexně	včetně	pořízení	
vlastní	 kotelny	 v	 horizontu	 do	
konce	 roku	 2017.	 Z	 plánova-
ných	 akcí	 naopak	 nebylo	 rea-
lizováno	 rozšíření	 kolumbária	 
z	 důvodu	 vysokých	 nabídko-
vých	cen.	Za	ušetřené	finanční	
prostředky	 byla	 pořízena	 na	
zdejším	 hřbitově	 rozptylová	
loučka,	 jejíž	 dokončení	 je	 plá-
nováno	 v	 první	 polovině	 roku	
2015.
V	 oblasti	 životního	 prostře-
dí	 bylo	 dokončeno	 ošetření	
dubové	 aleje	 kolem	 Panské	

cesty,	 jež	 bylo	 spolufinan-
cováno	 dotací	 z	 Operačního	
programu	 životní	 prostředí.	
Ze	 stejného	 dotačního	 titulu	
byl	 po	 značných	 problémech	
s	výběrovým	řízením	na	doda-
vatele	 pořízen	 zametací	 vůz.	
Zde	 je	 namístě	 se	 zamyslet	
nad	 smysluplností	 některých	
dotací.	 Jejich	 úskalí	 spočívá	
v	 tzv.	 udržitelnosti	 projektu,	
která	 je	v	tomto	případě	5	 let.	
Po	 tu	 dobu	 musí	 každý	 rok	
stroj	 prokazatelně	 zamést	 
220	km	komunikací,	jinak	hrozí	
vrácení	dotace.	Provozní	nákla-
dy	za	oněch	5	 let	odhaduji	na	 
1	milion	korun.
Z	hlediska	financí	 je	 potěšitel-
né,	 že	 se	 podařilo	 realizovat	
většinu	 z	 plánovaných	 akcí	
za	 celkem	 10	 milionů	 korun	 
a	 ještě	vytvořit	finanční	 rezer-
vy	pro	příští	roky.	Bohužel,	část	
těchto	rezerv	padne	na	vráce-
ní	 dotace	 na	 akci	 „Vodovod	 
a	kanalizace	Stará	Včelnice“,	jež	
se	táhne	od	roku	2009	a	stále	
není	 ukončena.	 O	 tom	 jsem	
psal	již	minulý	rok	a	bohužel	se	
ukazuje,	 že	 smutná	 prognóza	
se	začíná	naplňovat.

Výhled do roku 2015
Mezi	nejdůležitější	úkoly	bude	
patřit	 dokončení	 přípravy	
průmyslové	 zóny.	 Vzhledem	 
k	 ukončené	 výstavbě	 kanali-
zace	v	ulici	Školní	bude	možné	
zahájit	 rekonstrukci	 komuni-
kace	 a	 chodníků.	 Současně	
je	 v	 plánu	 oprava	 chodníků	 
v	 parku	 B.	 Smetany,	 dokon-
čení	 opravy	 chodníku	 v	 ulici	
Hradecká	 a	 rekonstrukce	 ko-

munikace	v	Podskalí.	Začneme	 
s	postupnou	obnovou	veřejné-
ho	 osvětlení,	 výměnou	 oken	 
v	 budově	 městského	 úřadu	 
a	oken	v	Athéně.	Zpracováním	
projektové	 dokumentace	 na	
obnovu	 a	 rekonstrukci	 ulice	
Riegerova	 bude	 zahájena	 pří-
prava	nezbytné	obměny	staré	
kanalizace,	vodovodu	a	obno-
vení	 komunikací.	 Realizace	 je	

plánována	 na	 rok	 2016.	 Pro	
úplnost	 zbývá	 dodat	 výstav-
bu	 kompostárny,	 postupné	
rozšiřování	 dětských	 hřišť	 
o	 nové	 herní	 prvky	 na	 sídliš-
tích	Na	Hliněnce	a	Čs.	armády	
a	 podporu	 spolkové	 činnosti	
formou	grantu.	Celkem	jsou	na	
tyto	 výdaje	 v	 rozpočtu	města	
vyčleněny	finanční	prostředky	
ve	výši	14,8	milionu	korun.

Kromě	 pořizování	 dalšího	
majetku	 se	 musíme	 zaměřit	
i	 na	 náklady	potřebné	 k	 jeho	
udržení.	 Město	 vlastní	 řadu	
budov	 jako	 kulturní	 dům,	
Nechyba,	 stará	 škola,	 dům	
služeb,	 Athéna,	 pečovatelské	
domky,	 ale	 i	 základní	 a	 ma-
teřská	 škola,	 sportovní	 areál	
a	některé	bytové	domy.	Jejich	
údržba	 a	 provoz	 ročně	 něco	
stojí.	 Na	 údržbu	 některých	
budov	se	již	delší	dobu	finan-

ce	nedostávají	a	začínají	chát-
rat.	Některé	budovy	jsou	sice	
v	 provozu,	 ale	 fond	 určený	
na	 jejich	 obnovu	 z	 nájemné-
ho	 se	 v	minulosti	 buď	 použil	 
v	 rozpočtu	 na	 jiné	 výdaje,	
nebo	se	netvořil	v	dostatečné	
výši.	Bude	nutné	rozhodnout,	
který	 majetek	 si	 ponechat	 
a	 kterého	 se	 zbavit	 nebo	
najít	 jeho	 smysluplné	 využití.	
Rovněž	 bude	 nutné	 najít	 fi-
nance	na	obnovu	potřebného,	

ale	zanedbaného	majetku.
Zvláštní	 kapitolou	 je	 pak	
zámek.	 Kde	 vzít	 500	 milionů	
korun	 na	 rekonstrukci?	 Ani	
případná	 částečná	 demolice	
a	 přeměna	 nádvoří	 na	 ote-
vřený	 park	 by	 nebyla	 levná.	
Přestože	 zámek	 nevlastníme,	
jedná	se	ve	skutečnosti	o	náš	
problém.	

Ing. Karel Dvořák, 
starosta města

Informace ze 2. veřejného zasedání zastupitelstva města
Zasedání	 se	 konalo	 ve	 středu	
17.	prosince	2014	od	19	hodin	 
v	zasedací	síni	MěÚ	v	Nové	Včel-
nici.	Přítomno	bylo	11	zastupi-
telů,	z	veřejnosti	6	občanů.	Po	
schválení	programu,	zapisova-
telky	a	ověřovatelů	zápisu,	za-
stupitelstvo	města	schválilo:
•	 rozpočtovou	 změnu	 č.	
10/2014.	Na	straně	příjmů	do-
chází	např.	k	navýšení	příjmů	z	
DPH	o	1,5	milionu	Kč	a	vlivem	
vrácení	 přeplatků	 za	 energie	
se	 příjmy	 navýšily	 o	 dalších	
681	 tis.	 Kč.	 Současně	 došlo	 
i	 k	 úsporám	 výdajů,	 což	 má	
za	 následek	 zvýšení	 finanční	
rezervy	o	4,1	milionu	Kč;
•	 schodkový	 rozpočet	 města	
na	rok	2015,	který	předpoklá-
dá	příjmy	ve	výši	30	215	000-	Kč	 
a	výdaje	37	080	000,-	Kč.	Defi-
cit	ve	výši	6	865	000,-	Kč	bude	
kryt	z	vytvořených	úspor;
•	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 
z	 ROP	 Jihozápad	 na	 rekon-
strukci	 místní	 komunikace	 
v	 Podskalí	 (více	 v	 informacích	 
z	radnice);
•	 smlouvu	o	smlouvě	budoucí	

o	zřízení	věcného	břemene	se	
společností	 E.ON	 Distribuce,	
a.s.	 na	 uložení	 kabelu	 NN	 do	
pozemků	parc.	č.	307/5	a	1440	
ve	 vlastnictví	města	 za	 jedno-
rázovou	úhradu	4	570,-	Kč	bez	
DPH.	 Jedná	 se	 o	 uložení	 pod-
zemního	kabelu	nízkého	napětí	
v	ulici	Školní;
•	 smlouvu	o	smlouvě	budoucí	
o	 zřízení	 věcného	břemene	se	
společostí	 E.ON	 Distribuce,	
a.s.	 na	 uložení	 kabelu	 VN	 do	
pozemku	parc.	č.	206	ve	vlast-
nictví	 města	 za	 jednorázovou	
náhradu	16	760,-Kč	DPH.	Jedná	
se	 o	 přeložku	 distribuční	 sou-
stavy	vysokého	napětí	v	rámci	
přípravy	průmyslové	zóny;
•	 smlouvu	o	smlouvě	budoucí	
o	 zřízení	 věcného	břemene	se	
společností	O2	Czech	Republic,	
a.s.	 na	uložení	 telekomunikač-
ního	kabelu	do	pozemků	parc.	
č.	 176/1	 a	 235/4	 ve	 vlastnictví	
města	za	jednorázovou	úhradu	
3	100,-	Kč	bez	DPH.	Jedná	se	o	
pozemky	na	sídlišti	Na	Hliněn-
ce	mezi	č.	p.	463	a	462;
•	 příkaz	 k	 provedení	 inven-

tarice	 a	 závazků	 za	 rok	 2014	
včetně	plánu	inventur;
•	 vykoupení	 pozemku	 parc.	
č.	 187/4	 do	 vlastnictví	 města	
za	 cenu	 80,-	 Kč/m2.	 Jedná	 se	
o	 pozemek	 tvořící	 veřejné	
prostranství	 –	 zeleň	 a	 část	
chodníku	o	rozloze	123	m2	na	
rohu	 křižovatky	 ulic	 Nádražní	
a	Čechova;
•	 zastupitelku	 Věru	 Davido-
vou	 jako	 oprávněnou	 nosit	
závěsný	 odznak	 se	 státním	
znakem	při	oddávání,	význam-
ných	 příležitostech	 a	 občan-
ských	obřadech;
Zastupitelstvo	 města	 po	 pro-
jednání	vzalo	na	vědomí		
•	 pokračování	 činnosti	 kul-
turní	 komise	 v	 počtu	 6	 členů,	
komise	 pro	 občanské	 záleži-
tosti	v	počtu	7	členů	a	povod-
ňové	 komise	 v	 počtu	 6	 členů.	
Dnem	 1.	 ledna	 budou	 jme-
nováni	 noví	 členové	 kulturní	
komise	 ve	 složení:	 předsed-
kyně	 Alena	 Vanišová,	 členové	
Zdeněk	 Brus,	 Hana	 Linsmaie-
rová,	 Denisa	 Poslušná,	 Alena	
Kotková	a	Marie	Štanglová;
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•	 kalkulaci	 cen	 vodného	 a	
stočného	 pro	 kalendářní	 rok	
2015.	Dochází	k	navýšení	ceny	
vody	o	4,57	Kč/m3,	 celkem	na	
80,35	Kč/m3;
•	 prodloužení	 nájemních	
smluv	 na	 pronájem	 bytů	 ve	
vlastnictví	města;
•	 dohodu	o	ukončení	smlouvy	
o	 nájmu	 nebytových	 prostor	
v	 domě	 služeb	 se	 společností	
BEST	FIN	PLUS,	spol.	s	r.o.
Zastupitelstvo	města	 odložilo	
projednání	smlouvy	s	TJ	Nová	
Včelnice	 o	 poskytnutí	 finanč-
ního	 příspěvku	 a	 smlouvy	 
o	 užívání	 sportovního	 areálu	
na	příští	veřejné	zasedání.
Informace	 jsou	 podány	 velmi	
zjednodušeně.	 Přesné	 znění	
usnesení	 je	 zveřejněno	 na	
úřední	 desce,	 zápis	 z	 jednání	
zastupitelstva	města	je	uložen	
k	 nahlédnutí	 na	 městském	
úřadu.

Ing. Karel Dvořák, 
starosta města

Děkuji	 starostovi	 města	 panu	
Ing.	 Dvořákovi	 a	 pracovnici	
městského	úřadu	paní	Škvoro-
vé	za	osobní	blahopřání	a	dárek	
k	mým	narozeninám.	

Stanislav Matoušek

Děkujeme	 paní	 učitelce	 Aleně	
Vanišové	 a	 dětem	 z	 mateřské	
školy	za	zpívání	koled,	přednes	
básniček	 u	 našich	 domečků	 
s	pečovatelskou	službou.	Velmi	
nás	 toto	 kulturní	 vystoupení	
dětí	a	paní	učitelky	potěšilo.

Obyvatelé domečku 
pečovatelské služby

Poděkováni

Sociální služby na Jindřichohradecku
Město	 Jindřichův	 Hradec	 si	
dovoluje	 pozvat	 širokou	 ve-
řejnost	na	veřejné	projednání	
Komunitního	plánu	 sociálních	
služeb	v	obci	s	rozšířenou	pů-
sobností	 Jindřichův	 Hradec,	
které	 se	 koná	 dne	 20.	 ledna	
2015	 od	 15:30	 hod.	 v	 Muzeu	 
v	ul.	Štítného	124/I,	Jindřichův	
Hradec	 (vedle	 1.	 Základní	
školy).	
Cílem	 je	představit	nové	akti-
vity	 v	 sociálních	 službách	 na	
Jindřichohradecku.	 Spektrum	
je	opravdu	 široké	a	 reflektuje	
potřeby	 seniorů,	 zdravotně	
postižených,	 dětí	 a	 mládeže,	
ale	 i	osob	v	nepříznivé	životní	
situaci.	 Na	 veřejném	 projed-
nání	 bude	 možnost	 tento	
plán	 také	 připomínkovat.	 Od	 
20.	 ledna	 2015	 bude	 Komu-
nitní	 plán	 zveřejněn	 také	 na	
internetu	 na	 www.jh.cz	 pod	
sekcí	 Odboru	 sociálních	 věcí	 

a	 dále	 na	 stránkách	 www.
cpkp.cz.	 Do	 31.1.	 2015	 bude	
možné	podávat	připomínky	na	
e-mail:	emrova@jh.cz.
Veřejnosti	 se	 také	 představí	
a	 nabídnou	 své	 služby	 po-
skytovatelé	 sociálních	 služeb	
působící	 ve	 správním	 obvodu	
obecního	 úřadu	 obce	 s	 rozší-
řenou	 působností	 Jindřichův	
Hradec,	 kteří	 přispívají	 svou	
činností	 ke	 zlepšení	 života	
občanů.	 Obzvlášť	 těch,	 kteří	
se	 ocitnou	 v	 nelehké	 životní	
situaci,	 nemocným	nebo	 s	 ja-
kýmkoli	handicapem.
Projekt	 zajišťuje	 Centrum	pro	
komunitní	práci	 jižní	Čechy	ve	
spolupráci	 s	 Odborem	 sociál-
ních	věcí	při	Městském	úřadě	
Jindřichův	Hradec	a	je	financo-
ván	 z	 prostředků	 Evropského	
sociálního	fondu	ČR	prostřed-
nictvím	Operačního	programu	
Lidské	zdroje	a	zaměstnanost.

MO STP informuje - leden 2015
Aktuálně…
Úvodem	 do	 roku	 2015	 ještě	 
s	omluvou	vložím	přání	všeho	
nej...,	 štěstí,	 	 zdraví,	 lásku	 
a	spokojenost	členům	MO	STP	
i	všem	spoluobčanům.	
Ve	 středu	 7.	 ledna	 v	 16	 hod.	
u	 „Jelena“	 uzavře	 rozšířený	
výbor	 rok	 2014,	 řešit	 bude	
změnu	 vedení,	 přípravu	 roku	
2015,	 výběr	 příspěvků	 a	 po-
zvání	 na	 členskou	 schůzi	 MO,	
bude	21.3.	V	lednu	navštívíme	
5	 jubilantů.	Do	HDJ	pojedeme	
až	 v	 úterý	 3.	 února	 na	 hru	 

T.	 Dorsta:	 „Merlin	 aneb	 Pustá	
zem“.	 Aktuální	 info	 jsou	 ve	
skřínce	na	lékárně.
Ohlédnutí	se	zamyšlením…
Ve	 středu	 3.	 prosince	 výbor	
předběžně	 uzavřel	 rok,	 při-
pravoval	 akce	 a	 rozpočet	
na	 rok	 2015,	 schválil	 pro	 něj	
ocenění	 jubilantů	a	 také	 zajiš-
tění	4	jejich	návštěv	v	prosinci	 
a	5	v	lednu.			
Zamyšlení…
Od	 1.	 ledna	 2014	 se	 náš	 Svaz	
stal	 „zapsaným	 spolkem“,	 pro	

nás	 jako	 organizační	 složku	
se	 v	 podstatě	 nic	 nezměnilo,	
hlavně	 ne	 pro	 každodenní	
činnost,	zatím	jsme	stále	„o.s.“.	
Pokud	se	týká	činnosti	MO,	ce-
loročně	jezdíme	do	HD	Jihlava,	
byli	 jsme	 na	 dvou	 zájezdech,	
mimo	 jarní	 členskou	 schůzi	
jsme	 spoluorganizovali	 s	 MO	
ČSSD	 prvomájové	 posezení,	

využili	 jsme	 také	 možnost	 
a	 všechny	 naše	 členy	 pozvali	
na	 představení	 kandidátů	 do	
zastupitelstva.	 Někomu	 ale	
tato	 spolupráce	 vadí	 a	 tak	 
v	ní	 již	pokračovat	nebudeme,	
podobně	 vadí	 účast	 předse-
dy	 Senátu	 Milana	 Štěcha	 na	
našich	 akcích,	 ale	 finanční	
příspěvky	 už	 kritikům	 nevadí,	

čerpají	je?!	
Aktuálně	 se	 výbor	 zabývá	 
a	 podílí	 se	 na	 práci	 pracovní	
skupiny	pro	komunitní	plán.
Na	závěr	bych	chtěl	opět	podě-
kovat	všem,	kteří	mé	informa-
ce	čtou,	také	se	třeba	nad	nimi	
zamyslí,	 něco	 dělají	 pro	 zlep-
šení,	 hlavně	 pak	 těm	 co	 dnes	
dočetli	až	sem!	Díky	-	(h)olický 

Rok 2015, rok bilancování včelařského spolku
Úvodem	 mi	 dovolte,	 abych	
Vám	všem	popřál	hodně	štěstí	
a	úspěchů	v	novém	roce	2015	
a	 všem	 včelařům	 bohatou	
snůšku	 a	 hodně	 zdravých	 
a	silných	včelstev.
Vážení	 přátelé,	 letošní	 rok	
je	 pro	 nás	 včelaře	 zase	 po	 
5	letech	rokem	hodnocení	mi-
nulosti	 našeho	 spolku.	 Záro-
veň	 bychom	 se	měli	 zamyslet	
i	nad	 jeho	budoucností.	Proto	
bude	mé	povídání	taková	malá	
retrospektiva	 uplynulým	 ob-
dobím	 mého	 předsedování.	
A	za	 těch	22	 let	 je	opravdu	 již	
na	co	vzpomínat.	V	devadesá-
tých	 letech	 minulého	 století	
končila	 svoji	 činnost	 ve	 svazu	
generace	 našich	 předchůdců	
a	 nastupovala	 generace	 naše.	
Ta	musela	zachovat	vše	dobré,	
co	 naši	 předchůdci	 vytvořili	 
a	 navíc	 posunout	 včelařský	
obor	 tím	 správným	 směrem,	
aby	dokázal	reagovat	na	měnící	
se	 podmínky	 ekonomické,	 ve-
terinární	i	společenské.
Ekonomické	 podmínky	 nebyly	
pro	včelaře	zpočátku	vůbec	pří-
znivé.	V	devadesátých	letech	se	
trh	s	medem	zhroutil	a	včelaři	
neměli	 kde	 prodávat.	 Pokud	

se	 přesto	 podařilo	 někomu	
svůj	 med	 prodat,	 zpravidla	
nedostal	od	výkupce	vůbec	za-
placeno.	Další	 problém	byl	 ve	
výkupních	cenách.	 	Ty	 se	pro-
padly	ze	40	na	16	korun	za	1	kg	
medu.	V	obchodech	se	přitom	
prodával	 med	 za	 40	 až	 50	
korun.	Současně	vzrostla	cena	
cukru	ze	4	na	10	korun.	Jenom	
pro	představu,	odebraný	med	
musíme	 včelstvu	 nahradit	
cukrem	 ve	 stejném	množství.	
Kdysi	 se	 tradovalo,	 že	 cena	
1	 kg	 medu	 odpovídá	 ceně	 
1	 kg	 másla.	 Po	 těchto	 zkuše-
nostech	začalo	být	nutné	začít	
prodávat	 med	 sami	 a	 vyřadit	
překupnický	 článek	 ze	 hry.	
Uplynulo	 deset	 až	 dvanáct	
let,	 než	 jsme	 dosáhli	 toho,	
že	 se	 výkupní	 ceny	medu	 na-
rovnaly.	 Nejsmutnější	 však	
je,	 že	 náš	 kvalitní	 český	 med	
je	 stále	 zneužíván	 k	 míchání	 
s	nekvalitními	medy	zahranič-
ními,	 které	 pak	 jsou	 nabízeny	
jako	 tuzemské.	 Nezbývá	 pak,	
než	 se	 naučit	 prodávat	 med	
přímo	 koncovým	 zákazníkům.	
Dnes	 hovoříme	 o	 tzv.	 prodeji	
ze	dvora.	Chce	 to	 však	 zajistit	
patřičnou	 kulturu	 prodeje.	

Med	musí	být	plněn	do	nových	
sklenic	s	novými	víčky	a	ozna-
čen	 odpovídající	 etiketou.	
Zapomeňme	 na	 prodej	 medu	
do	 donesených	 sklenic	 od	
okurek	a	podobně,	kdy	je	med	
cítit	po	láku.	Někteří	včelaři	to	
však	 stále	 praktikují.	 Od	 těch	
raději	 dál,	 dělají	 nám	 jenom	
ostudu.	V	současnosti	se	ceny	
cukru	 pohybují	 kolem	 23	 až	 
24	 korun.	 Med	 ze	 dvora	
přímo	 od	 včelaře	 se	 prodá-
vá	 kolem	 130	 korun.	 Takže	
pomalu	 dochází	 k	 narov- 
nání	 cenových	 relací	 a	 začíná	
být	 možné	 investovat	 do	
chovu.	Pro	začínající	včelaře	je	
možné	 čerpání	 dotací	 na	 po-
řízení	 včelstev,	 existují	 dotace	
na	 různá	 chovatelská	 zařízení	
jako	medomety,	 vařáky	 vosku	
apod.
Oblast	veterinární.	Kromě	roz-
točíka	Acarapis	woodi	a	moru	
včelího	 plodu	 vstupuje	 na	
scénu	 roztoč	 Varroa	 destruc-
tor,	 původce	 varroázy.	 Tento	
parazit	 se	 dostal	 do	 Evropy	
z	 Asie	 v	 70.	 letech	 minulého	
století.	 Na	 rozdíl	 od	 včely	 
asijské,	 naše	 včela	 si	 s	 ním	
neumí	 sama	 poradit.	 Proto	 je	
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Předvánoční zážitek
nutné	systematické	ošetřování	
včelstev	po	celý	rok.	V	závislos-
ti	 na	 ročním	 období	 se	 léčivá	
látka	 dostává	 do	 včelstva	
různými	 způsoby.	 Nanáší	 se	
štětcem	přímo	na	zavíčkovaný	
plod	 v	 plástech	 (jarní	 ošet-
ření,	 tzv.	 nátěr	 plodu),	 nechá	
se	 v	 úlu	 odpařit	 nakapáním	
na	 zápalný	 knot	 (tzv.	 fumi-
gace,	 provádí	 se	 v	 kombinaci	 
s	nátěrem	plodu	a	na	podzim)	
nebo	 na	 odpařovací	 houbičky	
(kyselina	 mravenčí	 při	 letním	
ošetření).	 Po	 skončení	 medo-
braní	 se	 vkládají	 do	 úlu	 tzv.	
gabonové	 pásky	 napuštěné	
léčivem.	 Včely	 tak	 přijdou	 do	
kontaktu	 s	 léčivem	 a	 to	 dále	
rozšiřují	 v	úle.	Počátkem	zimy	
se	 provádí	 ošetření	 aeroso-
lem.	Aplikace	léčiva	aerosolem	
vyžaduje	 speciální	 techniku	 
a	to	vyvíječ	aerosolu	a	potřeb-
ný	 zdroj	 stlačeného	 vzduchu.	
Zde	byli	ve	výhodě	v	přilehlých	
osadách,	 kde	měl	 vždy	 někdo	
traktor	a	tam	zdroj	vzduchu	je.	
Zde	jsme	tuto	možnost	neměli.	
První	roky	jsme	si	koupili	lahev	
stlačeného	vzduchu	a	s	tím	ob-
jížděli	stanoviště.	Později	začal	
Výzkumný	 ústav	 včelařský	 
v	 Dole	 vyrábět	 mobilní	 kom-
presory.	 Cena	 kompresoru	
koncem	 90.	 let	 byla	 však	 pro	
nás	 neakceptovatelná,	 okolo	
25	000	korun.	Obrátili	jsme	se	
proto	na	místní	i	okolní	obecní	
úřady	s	žádostí	o	finanční	pří-
spěvek.	 Podařilo	 se	 tak	 získat	
téměř	 2/3	 potřebné	 částky	 
a	zbytek	jsme	si	doplatili.	Tento	
kompresor	nám	slouží	dodnes.	
Kromě	 technického	 zajištění	
je	 důležitá	 organizace	 léčení.	 

Ta	je	vždy	o	konkrétních	lidech	
a	 jejich	 ochotě.	 Aby	 ošetření	
bylo	 co	 nejúčinnější,	 musí	 se	
provádět	 plošně	 ve	 stejnou	
dobu.	 Nestačí	 zajistit	 jenom	
potřebné	 množství	 léčiva,	 ale	
hlavně	jeho	včasnou	a	účinnou	
aplikaci.	 Nutností	 je	 sledovat	
rozsah	 napadení	 včel	 rozto-
čem.	 Začali	 jsme	 tedy	 sbírat	
zimní	 měl	 (spady	 ze	 dna	 úlu)	
a	 posílat	 ji	 na	 rozbor.	 Kromě	
rozborů	 na	 výskyt	 varroázy	
začíná	 být	 nutností	 provádět	
vyšetření	 zimní	měli	 i	na	mor,	
který	se	opět	nebezpečně	šíří.	
Podmínky	 společenské,	 dalo	
by	 se	 říci	 personální.	 Každý	
zájmový	 spolek	 se	 v	 určitém	
období	 musí	 vyrovnat	 s	 ob-
měnou	 svého	 vedení.	 A	 toto	
se	odehrálo	v	oněch	90.	letech	
i	 u	 našeho	 spolku.	 Bývalému	
předsedovi	 bylo	 přes	 80	 let	
a	 přestávalo	 sloužit	 zdraví.	
Takže	 jsme	 museli	 nastou-
pit	 my,	 v	 té	 době	 mladí.	 Zde	
musím	 opět	 již	 poněkolikáté	
ocenit	 přístup	 tehdejšího	 jed-
natele	 spolku,	 přítele	 Zděnka,	
který	 s	 námi	 vydržel	 první	
roky	a	uvedl	nás	do	problémů	
organizace	 a	 vedení	 spolku.	
V	 další	 etapě	 byl	 zvolen	 nový	
pokladník,	 přítel	 Štefl,	 který	
nahradil	 přítele	 Urbana.	 Pří-
tele	 Štefla	 bohužel	 zradilo	 po	
několika	letech	ve	funkci	zdraví	
a	museli	 jsme	 řešit	 funkci	po-
kladníka	 opět.	 Následně	 byl	
do	 této	 funkce	 zvolen	 přítel	
Hron,	náš	současný	pokladník	
a	 zároveň	 i	 pokladník	 okresní	
organizace	 ČSV.	 Se	 změnami	 
v	 naší	 základní	 organizaci	
došlo	 i	 ke	 změnám	 v	 okres-

ním	 výboru	 svazu.	 Začátkem	
devadesátých	 let	 byly	 zruše-
ny	 krajské	 výbory,	 které	 byly	 
v	 současné	 době	 nahrazeny	
Krajskými	 koordinačními	 ko-
misemi.	 Od	 těchto	 změn	 na	
úrovni	 okresních	 a	 základních	
organizací	 se	 začala	 odvíjet	
nová	 práce	 především	 na	
organizaci	 a	 novém	 systému	
ošetřování	 včelstev	 proti	 ne-
bezpečným	 nákazám,	 v	 prvé	
řadě	 proti	 roztoči	 Varroa.	 
V	těchto	místech	musím	zmínit	
jméno	v	té	době	nového	jedna-
tele	 okresního	 výboru,	 přítele	
Moučky,	bez	jehož	zapálení	pro	
věc	 by	 bylo	 celé	 úsilí	 marné.	
Ono	 výše	 zmiňované	 zajišťo-
vání	 léčiva	 a	 stanovování	 ter-
mínů	 pro	 jednotlivá	 ošetření	
včelstev	by	se	bez	jeho	znalostí	
těžko	dalo	realizovat.	Rovněž	je	
nutné	říci,	že	přítel	Moučka	byl	
zvolen	 do	 ústředního	 výboru	
svazu	 včelařů	a	 zde	 spolupra-
coval	 s	 dr.	 Veselým,	 bývalou	
československou	 jedničkou	 
v	oblasti	nemocí	včel	a	včelař-
ství	vůbec.	Tato	spolupráce	se	
odrazila	i	na	úrovni	organizace	
léčení	 právě	 v	 našem	 okrese.	
Celkově	lze	říci,	že	to	byly	roky	
hektické,	 ale	 zároveň	 krásné.	
Současná	doba	pomalu	dozrá-
vá	opět	do	onoho	bodu	zlomu,	
kdy	je	pomalu	nutné	začít	uva-
žovat	o	obměnách	ve	funkcích	
nejen	 ve	 vedení	 spolku,	 ale	 
i	 ve	 vyšších	 orgánech	 svazu.	
Ono	každé	vedení	pod	určitým	
předsedou	 musí	 dát	 onomu	
spolku	 určitý	 směr,	 vedoucí	 
k	vytčenému	cíli.	A	to	je	právě	
o	přehledu	a	dané	práci.

Josef Nejedlý

Začátkem	 prosince	 se	 žáci	 
7.	 –	 9.	 třídy	 spolu	 s	 paní	 uči-
telkou	 Sedlákovou	 a	 Šímo-
vou	 vydali	 do	 Nové	 Bystřice.	
Navštívili	 jsme	 zde	 divadelní	
představení	 s	 názvem	 Vánoč-
ní	 koleda	 od	 klasika	 anglické	
literatury	 Charlese	 Dickense.	
Divadlo	 se	 konalo,	 v	 krásném	
prostředí	 kulturního	 domu	
Koruna,	 na	 novobystřickém	
náměstí.	Celé	představení	bylo	
odehráno	v	angličtině	rodilými	
mluvčími.	 Nejprve	 jsme	 měli	
obavy,	 jak	 budeme	 rozumět,	
ale	 herci	 mluvili	 srozumitelně	
a	 jasně.	 Až	 na	 pár	 slov	 snad	
musel	 rozumět	 každý.	 Herci	
předvedli	profesionální	výkon.	
Také	 jsme	 si	 v	 rámci	 předsta-
vení	 zazpívali	 s	 účinkujícími	

anglickou	koledu	We	wish	you	
a	 Merry	 Christmas.	 Písničkou	
i	námětem	divadelní	hry	 jsme	
se	 naladili	 na	 nastávající	 vá-
noční	čas.	Po	skončení	jsme	se	
vrátili	 autobusem	 se	 skvělým	

kulturním	 zážitkem	 do	 našich	
sladkých	domovů	v	Nové	Včel-
nici.

Za nadšené diváky 
Klára Koutníková 

a Lucie Pilařová 9.A

Můj velký kamarád 
V	pátek	19.	12.	jsme	opět	měli	
společné	 setkání	 	 s	 druhými	
třídami	v	rámci	akce	„Můj	velký	
kamarád“.	 Druháci	 si	 pro	 nás	
připravili	 soutěže,	 ve	 kterých	
jsme	 si	 připomínali	 učivo	
druhé	třídy.	Někteří	z	nás	zjis-
tili,	že	si	už	nepamatují	spous-
tu	 věcí	 (třeba	mláďata	 zvířat).	
Dopoledne	bylo	velmi	zábavné	
a	poučné.	Druhákům	za	 jejich	
pečlivou	přípravu	děkujeme.	

Žáci 9. třídy.

Upozornění

Ve čtvrtek dne 15. 1. 2015 bude z provozních důvodů uzavřen 
finanční odbor Městského úřadu v Nové Včelnici, nebude proto možné 
v tento den mimo jiné uskutečnit platbu za svoz a likvidaci odpadů!!!
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Fotogalerie - Zpívání koled Mikulášská besídka

Vypouštění balonků
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Skaut – výprava do Kamenného Malíkova 
„Indiánský kmen Haidů tvoření 
našimi skauty a skautkami se 
vydal na průzkum okolí až do 
malíkovských skal“
V	sobotu	29.	11.	2014	se	usku-
tečnila	 výprava,	 která	 začala	 
v	7:45	u	skautské	klubovny	NV,	
kde	jsme	pobrali	potřebné	věci,	
jako	například:	sekyrku,	 lana…	
Poté	 k	 nám	 přiběhl	 „zvěd“	 
z	našeho	kmene	a	 řekl,	 že	byl	 
v	 „jiné	 vesnici“	 a	 tam	 mají	
kouzlo,	které	v	noci	svítí	a	hřeje,	
a	to	kouzlo	musíme	získat.	Dal	
nám	 mapu	 a	 kompas	 a	 řekl:	
„Poslední	místo,	které	si	pama-
tuji,	je	nejvyšší	místo	v	okruhu	
800	 metrů“.	 Po	 nedlouhém	
rozmýšlení	jsme	se	vydali	směr	
nad	Šibeňák.	Tam	si	vzpomněl	
na	 další	místo	 –	 U	 Václavíčků.	
Jenže	než	se	k	nim	došlo,	 letěl	
kolem	havran	a	my	se	před	ním	
museli	schovat.	Šli	jsme	kolem	
Vidláku.	 Potom	 ke	 Kapkům	 
a	 kolem	 Pejdlovy	 Rosičky.	
Přitom	 jsme	 byli	 dotazováni	
pro	lepší	orientaci,	kde	je	sever.	
Hodinu	před	obědem	na	louce	
mezi	Pejdlovou	Rosičkou	a	Ka-
menným	Malíkovem	nás	onen	
zvěd	zaúkoloval,	abychom	našli	
vesničana	a	zajali	ho.	Dal	nám	
na	 to	 hodinu.	 Najít	 ho	 byl	 ze	
začátku	problém,	protože	jsme	
hledali	na	špatném	konci	louky.	
Ale	pak	nám	bylo	řečeno,	že	je	
úplně	 na	 konci.	 My	 se	 mohli	
roztrhnout,	 nýbrž	 jsme	 se	 ho	
museli	 ze	 zadu	dotknout	 a	on	
si	 klidně	 ležel	 v	 houpací	 síti.	
Když	se	 tam	všichni	dobelhali,	
zajatec	 nás	 dovedl	 přes	 les	 
a	kolem	řeky	do	jeho	„vesnice“.	
Bylo	tam	krásně,	jenom	trochu	
zima.	 Vyšplhali	 jsme	 se	 na	

skálu,	 kde	 jsme	 měli	 ukořistit	
lahvičku	se	sirkami.	Ale	nebylo	
to	 jednoduché,	nýbrž	nás	ves-
ničané	 bombardovali	 šiškami.	
POVEDLO	SE!
Následovně	 se	 připravoval	
oběd.	Skauti	měli	bramborový	
guláš	 a	 vedoucí	 lososa.	 Vše	
pochopitelně	 připravené	 na	
ohni.	Na	konec	se	od	nás	jedna	
část	výpravy	odpojila	a	zbytek	
šel	ke	starému	srubu,	u	něhož	
byl	 visutý	 lanový	 most.	 To	 už	
se	 stmívalo.	 Zpátky	 jsme	 šli	
část	stejnou	cestou,	ale	většinu	
podle	 azimutu.	 Takže	 to	 byla	
dost	 nepohodlná	 cesta	 plná	
malých	 a	 mladých	 smrčků,	
podmáčených	 luk	 a	 rozpada-
jících	 se	hrází	 rybníků.	Všichni	
usoudili,	 že	 tak	 strašidelnou	
cestou	 ještě	 nikdy	 nešli,	 ale	
spíš	 než	 povídání	 si	 o	 straši-
dlech	se	všichni	hrozně	dlouho	
smáli.	Nakonec	jsme	zase	vyšli	
u	 Vidláku.	 Šli	 jsme	 polem.	

Potom	loukou,	pro	změnu	zase	
polem.	Ale	bylo	to	nejrozrytější	
a	nejzmrzlejší	pole,	jaké	na	nás	
mohlo	 čekat,	 takže	 každou	
chvílí	někdo	ležel	na	zemi.	Na-
jednou	 se	 před	 námi	 objevilo	
nějaké	 město	 a	 my	 nemohli	
uvěřit,	 že	 je	 to	 Nová	 Včelnice.	
Padali	 tam	 připomínky	 jako:	
„Támhle	 to	 je	 kostel.“	 či	 „Ale	
my	 máme	 na	 lampách	 vločky	
a	 ty	 svítí.	 “	 nebo	 „To	 nemůže	
být	 Včelnice.	 “	 a	 „Ale	 myslím,	
že	vím,	kde	jsme,	ne?	Nebo,	ale	
jo,	támhle	bydlíš.	“	a	podobně.	 
Ale	 po	 chvíli	 všichni	 věděli,	
že	 jsme	 u	 Teba.	 Tam	 byla	 řeč	
o	 tom,	 co	 se	 nám	 líbilo,	 co	
naopak	 ne…	 Potom	 jsme	 se	
rozešli	 domů.	 A	myslím,	 že	 se	
to	líbilo	všem!

 Soňa Vaníčková – Vajíčko
1. skautský oddíl 

Gatlida Nová Včelnice
www.gatlida.skauting.cz

www.facebook.com/Gatlida

Vyznejte se ve vašich penězích (2)
V	 dnešním	 článku	 se	 dozvíte,	
jak	 ušetřit	 významné	 peníze	
na	 Vaší	 hypotéce.	 Postup	 je	
jednoduchý	 a	 výsledek	 stojí	
za	 to.	 Stačí	 si	 jenom	 udělat	
poznámku	 do	 diáře	 nebo	 do	
Outlooku	a	včas	jednat.	Recept	
je	 jednoduchý,	ale	klienty	bank	
málo	využívaný.	Spočívá	v	tom,	
že	včas	donutíte	banku	k	tomu,	

aby	Vám	snížila	úrokovou	sazbu	
a	tím	i	splátku.	Pokud	máte	hy-
potéku	 nebo	 ji	 budete	 sjedná-
vat,	je	velmi	pravděpodobné,	že	
tato	 rada	 Vám	 pomůže	 ušetřit	
hodně	peněz.	
Představte	si,	že	se	Vám	podaří	
snížit	 úrokovou	 sazbu	 jenom	 
o	 0,5	%.	 	 U	 třímilionové	 hypo-
téky	 na	 25	 let	 to	 dělá	 dvě	 stě	

padesát	 tisíc.	 Sami	 si	 můžete	
spočítat,	kolik	by	to	dělalo	u	Vaší	
hypotéky	 –	 na	 níže	 uvedeném	
webu	 k	 tomu	 najdete	 elektro-
nickou	kalkulačku…	
První	 sjednání	 hypotéky	 bývá	
často	 spojeno	 s	 nějakou	 mar-
ketingovou	 akcí	 banky.	 Často	
tak	získáte	hypotéku	za	výhod-
nější	sazbu,	než	která	je	v	daný	 

Novoroční mudrování
V	první	den	nového	roku	je	ob-
vyklé,	že	přejeme	mnoho	štěstí,	
zdraví,	 spokojenosti	 a	 třeba	 i	
peněz.	V	 tak	významný	den	se	
to	 prostě	 dělává.	 Popřejeme	
svým	příbuzným,	známým,	ko-
legům	v	práci	to,	co	považujeme	
v	životě	za	nejdůležitější,	štěstí.	
Protože	 víme,	 že	 každý	 člověk	
chce	být	šťastný,	každý	chce	mít	
trochu	 toho	 svého	 „štěstíčka“.	
Člověk	 pudově	 prahne,	 touží	
po	štěstí,	vždyť	byl	stvořen	pro	
štěstí.	V	podstatě	jde	o	věčnou,	
lidskou	touhu.
Přesto	se	zdá,	anebo	je	to	sku-
tečnost,	že	mnozí	se	necítí	jako	
šťastní,	 nepovažují	 se	 za	 šťast-
né,	 jakoby	 těch	 šťastných	 byla	
jen	menšina.	Považují	 štěstí	 za	
pohádku,	 nedosažitelnou	 iluzi,	
za	 výsadu	 druhých.	 Našlo	 by	
se	jistě	mnoho	důvodů,	proč	se	
někdo	cítí	nešťastný.
Myslím	 si,	 že	 jediným	 důvo-
dem	 je,	 že	 štěstí	 hledáme	 na	
nesprávném	 místě,	 hledáme	
mimo	sebe,	někde	jinde.	Někdo	
hledá	štěstí	ve	své	práci,	někdo	
v	 potěšení.	 Můžou	 být	 šťastní	
workoholici	 (závislí	 na	 práci)	
nebo	 otroci	 mamonu?	 Může	

být	 vůbec	 šťastný	 člověk,	 pro	
kterého	 jsou	 důležitější	 věci,	
než	jeho	vlastní	já,	jeho	rodina,	
jeho	 bližní?	 Takoví	 lidé	 mi	 při-
pomínají	roztržitého	profesora,	
který	 všude	 možně	 hledá	 své	
ztracené	 brýle,	 až	 nakonec	
zjistí,	že	je	má	na	nose.	Zasmě-
je	 se	 nad	 tím,	 a	 je	 to	 dobře,	 v	
dobré	náladě	zapomene	(aspoň	
na	 chvíli),	 jak	 je	 nešťastný!?	 A	
kdo	 se	 umí	 zasmát	 sám	 sobě,	
je	 člověk	 pokorný	 i	 moudrý.	
Já	 si	 neumím	představit,	 že	 by	
člověk	 pokorný	 a	 moudrý	 byl	
(trvale)	nešťastný.	
Chceme-li	 prožít	 šťastný	 rok,	
šťastné	 dny	 všední	 i	 sváteční,	
musíme	 hledat	 štěstí	 přede-
vším	 v	 sobě,	 protože	 jsme	
nositeli	štěstí,	jen	ji	objevit.	Být	
šťastným	 nám	 bylo	 do	 vínku	
dáno,	 a	 nezáleží	 na	 tom	 či	 to	
zdůvodňujeme	Bohem,	případ-
ně	Darwinem.	Důvodem	nena-
plnění	 štěstí	 bývá	 naše	 lidská	
povrchnost,	neschopnost	a	ne-
dostatek	odvahy	ponořit	se	do	
svého	nejhlubšího	nitra	a	nalézt	
tam	čistý	pramen	štěstí.	Velký-
mi	překážkami	při	hledání	štěstí	
jsou	naše	každodenní	(pseudo)	

starosti.	 Ze	 starostí	 se	 rodí	
strach	a	obavy,	z	obav	neštěstí.	
Neměli	 bychom	 se	 strachovat	
kvůli	 zítřku.	 Znamená	 to,	 že	
těžištěm	našeho	 života	by	měl	
být	 přítomný	 okamžik.	 Štěstí	
je	skryté	v	dnešku,	v	současné	
chvíli,	 zítřek	nemáme	ve	 svých	
rukou.	 Pro	 nás	 je	 skutečností	
dnešek,	zítřek	je	neuchopitelný,	
neznámý.	 Je	 škoda	 se	 předem	
obávat.		Někdo	napsal,	že	„nebe	
se	ukrývá	v	dnešku“,	to	je	velmi	
trefné	 a	 pravdivé.	 Přijmeme-
-li	 prožité	 dny	 jako	 dar,	 včetně	
starostí	 i	 radostí,	 nebude	 pro	
nás	ani	jediný	den	nesnesitelný.	
Přemýšlíme-li	 tak,	 abychom	
vydrželi	 jen	 ten	 dnešní	 den,	
bude	to	pro	nás	mnohem	lehčí.	
Poneseme	pouze	tíhu	dnešního	
dne,	ne	zítřka	nebo	dokonce	bu-
doucnosti.	Tíha	se	stane	lehčím,	
starost	 bude	 menší,	 protože	
musíme	 snést	 pouze	 starosti	
dnešního	dne.	Radost	z	dneška	
potlačí	 strach	 ze	 zítřka.	 A	 my	
se	vydáme	po	cestě	vedoucí	ke	
štěstí.
Takový	 šťastný	 Nový	 rok	 přeji	
všem	milým	čtenářům.

 Bohony Rudi
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Volejbal

okamžik	obvyklá	na	trhu.	Jak	už	
to	ale	v	komerčním	světě	bývá,	
žádná	 sleva	 není	 zadarmo.	
Banky	 si	 obvykle	 toto	 zvýhod-
nění	 kompenzují	 tím,	 že	 při	
nejbližší	 fixaci	 nabídnou	 úrok	
o	 něco	 vyšší,	 než	 je	 v	 tu	 dobu	
na	 trhu	 obvyklý.	 Při	 ukončení	
fixačního	 období	 může	 banka	
měnit	 výši	 úroku	 a	 Vy	 jako	
klient	 můžete	 úvěr	 bez	 sankcí	
doplatit.	 Banky	 mívají	 sdělení	
nové	sazby	pečlivě	načasováno	
tak,	 aby	 klient	 neměl	 mnoho	
času	na	případné	přeúvěrování.	
A	 jenom	 dobře	 informovaný	
člověk	 (teď	 už	 jste	 to	 i	 Vy)	má	

šanci	na	tom	vydělat.	Nečekejte	
na	 sdělení	 banky	 a	 řekněte	 si	
o	 lepší	 úrok.	 Moje	 zkušenosti	
říkají,	že	klienti	tímto	postupem	
získají	 úrok	 o	 0,5	 %	 nižší,	 než	
banky	standardně	nabízejí.	

TIP pro Vás:
Napište	bance	dva	měsíce	před	
uplynutím	 fixační	 doby	 dopis,	
ve	 kterém	 požádáte	 o	 sdělení	
nové	 výše	 úroku.	 Nebojte	 se	
napsat,	 že	výši	úroku	potřebu-
jete	 znát	 proto,	 abyste	 posou-
dili	 ostatní	 nabídky	 na	 trhu.	
Tím	bance	říkáte	asi	toto:	„Milá	
banko,	jsem	pečlivý	klient,	který	

nečeká	 na	 to,	 až	 mi	 oznámíš	
vyšší	 úroky	 a	 já	 s	 tím	 nebudu	
moci	 nic	 dělat.	 Řekni	 mi	 to	
včas,	já	si	to	porovnám	s	trhem,	 
a	když	to	bude	jinde	zajímavější,	
tak	 ti	 uteču“.	 (znění	 dopisu	 ve	
wordu	 si	 můžete	 stáhnout	 na	
níže	uvedené	webové	adrese)
Banky	se	dají	přimět	ke	snížení	
sazby	i	při	sjednávání	hypotéky.	
Hodně	peněz	se	také	dá	ušetřit	
při	 správné	 volbě	 fixačního	
období,	 ale	 o	 tom	 si	 povíme	
někdy	příště.
http://josef-lukacovic.e-konzul-
tant.cz

 Lukačovič Josef

Výsledkový sportovní servis

Fotbal
Výsledky	 5.	 ročníku	 halového	
turnaje	mladších	žáků	v	kopané	
(ročník	2002	a	mladší),	který	se	
uskutečnil	v	neděli	14.12.2014	v	

Nové	Bystřici.
Vzhledem	k	 souběžně	konané-
mu	turnaji	ročníku	2003	v	rámci	
Jihočeské	 halové	 zimní	 ligy	 v	

Třeboni	byl	novovčelnický	celek	
posílen	v	souladu	s	turnajovými	
propozicemi	 o	 hráče	 FC	 MAS	
Táborsko.

Skupina A: 
NV	–	TJ	Jiskra	Nová	Bystřice	5:0	
(Holoubek	 David	 2,	 Mischnik	
Michal	2,	Ondráček	Tomáš)
NV	 –	 TJ	 Jiskra	 Třeboň	 4:2	 (Mis-
chnik	 Michal	 2,	 Weinzettel	
Tadeáš,	Icha	Marek)
NV	 –	 FK	 Sokol	 Třebětice	 7:0	
(Mischnik	 Michal	 3,	 Holoubek	
David	2,	Weinzettel	Tadeáš,	Icha	
Marek)
NV	–	TJ	Sokol	Stráž	nad	Nežár-
kou	 12:0	 (Michal	 Mischnik	 5,	
Holoubek	 David	 2,	 Ondráček	
Tomáš	2,	Stupka	Pavel	2,	Holou-
bek	Filip)

Semifinále:
NV	 –	 TJ	 Jiskra	 Strmilov	 8:0,	

branky:	 Holoubek	 David	 3,	
Mischnik	Michal	2,	 Icha	Marek,	
Weinzettel	Tadeáš,	Stupka	Pavel

Finále:
NV	–	TJ	Jiskra	Třeboň	4:1,	branky:	
Mischnik	 Michal,	 Holoubek	
David,	Stupka	Pavel,	Icha	Marek

Nejlepší brankář celého turna-
je: 	Anděl	Jakub	(TJ	Sokol	Slavo-
nice)
Nejlepší hráč celého turnaje: 
Holoubek	David	 (TJ	 Nová	 Včel-
nice)
Nejlepší střelec celého turna-
je: Mischnik	Michal	–	15	branek	
(TJ	Nová	Včelnice)
Nejlepší hráč týmu TJ Nová 

Včelnice: Holoubek	Filip

Celkové pořadí turnaje:
1. TJ Nová Včelnice
2.	TJ	Jiskra	Třeboň
3.	TJ	Loko	České	Velenice
4.	TJ	Jiskra	Strmilov
5.	TJ	Kunžak/FK	Studená
6.	FK	Sokol	Třebětice
7.	TJ	Centropen	Dačice
8.	TJ	Jiskra	Nová	Bystřice
9.	TJ	Sokol	Slavonice
10.	TJ	Sokol	Stráž	nad	Nežárkou
 
Sestava NV: Ryklík	 Filip	 –	 Ho-
loubek	 Filip,	 Stupka	 Pavel,	
Weinzettel	Tadeáš,	 Icha	Marek,	
Mischnik	 Michal,	 Ondráček	
Tomáš,		Holoubek	David

VÁNOČNÍ VOLEJBALOVÝ TURNAJ 2014 – 14. ročník
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V	OP	po	vítězství	v	Dačicích	je	„B“	na	skvělém	3.	místě	s	nejlepším	průměrem	1618	kolků	na	zápas		za	
favority	z	J.	Hradce	a	Slavonic.

5.	kolo		TJ	Slavonice	C	–	TJ	N.Včelnice	C	 4	:	2	 Hána	Fr.	406,	Hochmuth	M.	403							
6.	kolo		TJ	N.Včelnice	C	–	TJ	Třeboň	 5	:	1	 Hochmuth	M.	472,	Laciná	D	437							
7.	kolo		TJ	Dačice	E	-	TJ	N.Včelnice	C		 2	:	4	 Švejda	Vl.	434					

Tabulka OP Jindřichohradecka

1. TJ	Jindřichův	Hradec	B 7 6 0 1 29,0:13,0 35,5:20,5 1610 12

2. TJ	Slavonice	C 7 6 0 1 28,0:14,0 31,0:25,0 1605 12

3. TJ	Nová	Včelnice	B 7 5 0 2 27,5:14,5 33,5:22,5 1618 10

4. TJ	Kunžak	B 7 3 1 3 19,5:22,5 25,5:30,5 1554 7

5. TJ	Dačice	E 7 3 0 4 22,0:20,0 28,5:27,5 1537 6

6. TJ	Nová	Bystřice	D 7 3 0 4 17,0:25,0 26,0:30,0 1547 6

7. TJ	Třeboň	 7 1 1 5 15,0:27,0 25,0:31,0 1525 3

8. TJ	Kunžak	D 7 0 0 7 10,0:32,0 19,0:37,0 1455 0

Pelhřimovský	přebor	pokračoval	posledním	kolem,	kdy	„naše	C“	prohrálo	po	velkém	boji	v	Častrově	
2	:	4	když	už	vedlo	po	2.	hráči	2	:	0	a	o	23	kuželek.	Nejlepším	hráčem	byl	Petr	Podlipný	417.	

Tabulka

1. (1) TJ	Spartak	Pelhřimov	B 10 	9 1 0 49,0:11,0		 61,0:19,0		 1710 		19						

2. (3) TJ	Slavoj	Žirovnice	C 10 	6 2 2 37,0:23,0					 46,0:34,0 1602 		14				

3. (2) TJ	Spartak	Pelhřimov	C 10 	7 0 3 36,5:23,5									 47,0:33,0 1613 		14

4. (4) TJ	Sokol	Častrov	B 10 	6 0 4 36,0:24,0			 46,5:33,5 1643 		12					

5. (5) TJ	Spartak	Pelhřimov	E 10 	6 0 4 35,0:25,0			 44,5:35,5 1559 		12					

6. (6) TJ	Nová	Včelnice	C 10 	5 0 5 29,0:31,0			 36,5:43,5 1601 		10				

7. (7) TJ	Spartak	Pelhřimov	D 10 	4 1 5 30,0:30,0			 37,5:42,5 1580 				9				

8. (9) TJ	Spartak	Pelhřimov	F 10 	3 1 6 24,0:36,0				 36,0:44,0 1529 				7				

9. (8) TJ	Slovan	Kamenice	nad	Lipou	C 10 	3 1 6 19,5:40,5				 24,5:55,5 1509 				7		

10. (10) TJ	Sokol	Cetoraz	B 10 	2 0 8 23,0:37,0				 36,5:43,5 1511 				4			

11. (11) TJ	Slovan	Kamenice	nad	Lipou	E 10 	1 0 9 11,0:49,0				 24,0:56,0 1447 				2

Kuželky
Kuželky v poločase
10.	kolo		KK	PSJ	Jihlava		-	TJ		N.Včelnice		A	 7	:	1		(2695-2546)	 Marek	T.	450,	Vítek	St.	445															
11.	kolo		TJ		N.Včelnice		A	-	CHJK	Jihlava	 5	:	3	(2647-2592)	 Tyšer	M.	471,	Domin	P.	455
12.	kolo		KK	Sl.Žirovnice	-	TJ		N.Včelnice		A	 6	:	2	(2672-2610)	 Domin	P.	459,	Marek	T.	455												
13.	kolo		TJ		N.Včelnice		A	-	TJ	Třebíč	B	 4	:	4	(	2722-2701)	 Pivko	T.	490,	Marek		463,	Domin	456,	
	 	 Tyšer	447,	Vítek	435,	Pivko	K.	431	

Po	ztrátě	dalšího	bodu	na	domácí	kuželně	zůstává	naše	„A“	na	11.	místě.	O	vyrovnanosti	soutěže	svědčí,	
že	ani	nejlepší	 výkon	kola	 –	 2722	poražených	kuželek	neznamená	automaticky	 vítězství	 v	 zápase.	 
Třebíčtí	hráli	opravdu	skvěle	a	jen	další	mimořádný	výkon	Tibora	Pivka	nám	zachránil	alespoň	remízu!

Tabulka DJ po 13.kole

1. (1) TJ	Sokol	Slavonice	 13 11 0 2 72,0:32,0 100,0:56,0 2649 22

2. (4) TJ	Centropen	Dačice	D 13 9 0 4 60,5:43,5 82,0:74,0 2625 18

3. (5) TJ	Start	Jihlava	 13 8 1 4 65,0:39,0 91,5:64,5 2602 17

4. (2) KK	Slavoj	Žirovnice	 13 8 0 5 61,0:43,0 76,5:79,5 2600 16

5. (3) TJ	Sokol	Chotoviny	 13 8 0 5 56,5:47,5 79,5:76,5 2565 16

6. (6) TJ	Sokol	Častrov	 13 7 1 5 57,0:47,0 84,5:71,5 2571 15

7. (7) TJ	Třebíč	B 13 7 1 5 51,5:52,5 74,0:82,0 2614 15

8. (8) TJ	Slovan	Jindřichův	Hradec	 13 6 1 6 52,0:52,0 80,5:75,5 2510 13

9. (9) TJ	Nové	Město	na	Moravě	 13 6 0 7 52,5:51,5 77,5:78,5 2570 12

10. (10) TJ	Jiskra	Nová	Bystřice	 13 5 0 8 46,5:57,5 66,0:90,0 2577 10

11. (11) TJ	Nová	Včelnice	 13 4 1 8 40,0:64,0 70,5:85,5 2546 9

12. (12) CHJK	Jihlava	 13 3 2 8 42,5:61,5 75,0:81,0 2606 8

13. (13) TJ	Nová	Ves	u	Č.	B.	 13 3 0 10 37,0:67,0 66,5:89,5 2563 6

14. (14) KK	PSJ	Jihlava	B 13 2 1 10 34,0:70,0 68,0:88,0 2533 5

Jako	každoročně	proběhl	v	hale	
v	Nové	Včelnici	za	účasti	6	týmů	
volejbalový	turnaj	mužů.	
Turnaje	se	zúčastnily	tyto	týmy:	
VK	 Nová	 Včelnice,	 Fruko	 Jind-
řichův	 Hradec,	 Spartak	 Pelhři-
mov,	Sokol	Kobylí,	Slavoj	Pacov,	

VTJ	Dukla	Tábor.

Konečné pořadí turnaje: 
1.	VTJ	Dukla	Tábor		
2. VK Nová Včelnice
3.	Slavoj	Pacov
4.	Spartak	Pelhřimov

5.	Fruko	Jindřichův	Hradec
6.	Sokol	Kobylí
Velký	dík	patří	partnerům	akce,	
kterými	byly:
Swietelsky	 s.r.o.,	 Město	 Nová	
Včelnice,	 Tebo	 a.s.,	 Podlahové	
centrum	Jan	Strouhal.

VÁNOČNÍ VOLEJBALOVÝ TURNAJ 2014 – 14. ročník
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Nádražní 510/II, J. Hradec 
tel.: 384 325 158, info@jhcomp.czwww.jhcomp.cz

» Návrhy a montáže kamerových a zebezpečovacích  
 systémů a domovních videotelefonů. 
» Pomůžeme Vám zabezpečit a monitorovat Váš  
 rodinný dům, firemní či hospodářský objekt
» Umožníme Vám on-line sledování dění v objektu  
 Vašeho zájmu a to i ze vzdálených míst přes  
 internet či mobilní telefon
» V případě zájmu pro Vás zajistíme dohled přes pult  
 centrální ochrany

KAMEROVÉ 
A ZABEZPEČOVACÍ
SYSTÉMY

kontaktujte nás v případě zájmu

Nová Včelnice

Knihovna
Od	7.	ledna	2015	do	29.	listopadu	2015	-	2.	ročník	
velké	čtenářské	soutěže	soutěž	-	Lovci	perel	(bližší	
informace	v	knihovně)
7.	ledna	-	výtvarná	dílna	-	Sněhuláci
9.	ledna	-	Turnaj	-		„Člověče,	nezlob	se“
14.	ledna	-	výtvarná	dílna	-	„1.	zimní	výtvarná	dílna“
16.	ledna	–	Turnaj	-	„Pexesa“
21.	ledna	-	výtvarná	dílna	-	„2.	zimní	výtvarná	dílna“
23.	ledna	–	Turnaj	-	„Dáma“
24.	ledna	-	výtvarná	dílna	-	„3.	zimní	výtvarná	dílna“
28.	ledna	-	výtvarná	dílna	-	„4.	zimní	výtvarná	dílna“
30.	ledna	-		Prázdninové	hry
Každou	středu	od	9	do	11	hodin	-	Dětské	centrum		

Kamenice nad Lipou

Pondělí	5.	1.	v	15	hodin	CELÉ	ČESKO	ČTE	DĚTEM	
-	Městská	knihovna

Sobota	 17.	 1.	 v	 19:30	 hodin	 11.	 MĚSTSKÝ	
PLES	 -	 K	 tanci	 a	 poslechu	 hraje	 FRIENDS	 &	
Martin	 Vaverka.	 -	 Předprodej	 v	 Informačním	
středisku,	 tel.:	 565	 432	 343	 a	 606	 078	 936 
Vstupné	200	Kč	-	Kulturní	dům

Úterý	20.	1.	v	17	hodin	VLADIMÍR	PECHEK	-	VLA-
SENICE	A	OKOLÍ	-	promítání	diapozitivů	s	panem	
Vladimírem	Pechkem	-	Městská	knihovna

Čtvrtek	22.	1.	v	17	hodin	MALOVÁNÍ	HRNEČKŮ	-	
Prosíme	zájemce,	aby	se	přihlásili	na	tel	606	078	
925	nebo	na	e-mail	knihovna@kamenicenl.cz	do	
14.	ledna	2015.	-	Městská	knihovna

Pondělí	26.	1.	v	15	hodin	CELÉ	ČESKO	ČTE	DĚTEM

Čtení	dětem	z	Trojlístku	vždy	poslední	pondělí	v	
měsíci	-	Městská	knihovna

Sobota	31.	 1.	 v	 19:30	hodin	10.	PLES	OSTRÉHO	
ROHÁČE	-	Předprodej	od	19.1.2015	v	Papírnictví	
paní	Jozové.	Vstupné	125	Kč	-	Kulturní	dům

Kultura

Křemešnická 1946, 393 01 Pelhřimov
Tel.: 565 323 360, 777 162 132

SLEVA 10% NA ZAKÁZKY 
UZAVŘENÉ DO KONCE ÚNORA 2015

Jindřichův Hradec

Kino Střelnice
2.1.2015	pátek	17:30,	20:00	-	MY 2
3.1.	sobota	jen	od	17:30,	4.1.	neděle	jen	od	17:30	
 - PADDINGTON 
3.1.	sobota	jen	od	20:00,	4.1.	neděle	jen	od	20:00	
- RALUCA
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Nádražní 510/II, J. Hradec 
tel.: 384 325 158, info@jhcomp.czwww.jhcomp.cz

» první 3 měsíce služby zdarma
» zřízení přípojky v domech v optické síti zdarma
» poskytnutí klientského modulu při přechodu  
 od konkurence zdarma
» Kontaktní místo a veškerý servis služby v Jindřichově Hradci,  
 možnost osobní komunikace. On-line telefonická podpora 
 s naším technikem denně od 7:00 do 24:00 hod.

od 146 Kč

RYCHLÝ A NEOMEZENÝ 
INTERNET 

Od 2. 1. 2015 otvíráme saunaklub i pro veřejnost !
Přijďte se relaxovat do sauny či vířivky 

v příjemném rodinném prostředí našeho „Brabčího hnízda“.

Zatím víkendový provoz dle předchozí objednávky 
na telefonním čísle 724 710 131 nebo na e-mailu info@brabcihnizdo.cz

Těšíme se na Vás
Mirka a Jarda Kubíčkovi, Nová Včelnice, Brabec 557

akciová	společnost
přijme	

VEDOUCÍHO VSTUPNÍ KONTROLY a KONTROLORY JAKOSTI A KVALITY
požadujeme:			 SŠ	nebo	VŠ	technického	směru
	 znalost	technické	dokumentace																					
	 práce	s	měřidly
	 komunikativní	znalost	AJ
	 aktivní	přístup	k	řešení	problémů
	 ochotu	se	dále	vzdělávat
	 flexibilitu,	zodpovědnost,	spolehlivost
	 smysl	pro	kvalitu																														

OBRÁBĚČE KOVŮ
OPERÁTORY OBRÁBĚCÍCH CENTER
BRUSIČE KOVŮ NA BRUSKÁCH        
u	těchto	profesí	požadujeme:			 střední	vzdělání	strojního	zaměření	 
	 	 (vyučen	nebo	maturita)
																																																														vícesměnný	provoz								
																																																														znalost	technické	dokumentace

SVÁŘEČE KOVŮ – OPERÁTORY SVAŘOVACÍCH ROBOTŮ
požadujeme:	 svářečský	průkaz
	 odbornost	-		ZK	135	1.1																					
	 zaškolíme	v	naší	svářečské	škole

Nabízíme:	 odpovídající	mzdové	zařazení	
	 zajímavou	práci	v	perspektivní	firmě
	 další	profesní		rozvoj
	 závodní	stravování
	 benefity

Pouze absolventi technických oborů!
nástup	dle	dohody

firma	vítá	na	dané	profese	muže	i	ženy
Váš	životopis	a	telefonické	spojení	zasílejte		na	adresu:						

               
AGROSTROJ	Pelhřimov,	a.s.
Miloslav	Kubiska
Vedoucí	personálního	útvaru
U	nádraží	1967,	393	12		Pelhřimov							

nebo	E	mail	-	miloslav.kubiska@agrostroj.cz
Bližší	informace	na	telefonu	565	360	208.
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PRODEJNÍ DOBA:
Po-Pa: 6.30 - 18.00, So: 7.00 - 12.00

NEDĚLNÍ PRODEJ:
8.00 - 11.00

Každý den čerstvé pečivo z naší pekárny!!!

JČ mléko lahodné  polotučné 1 l ...................16.90
JČ podmáslí kysané 0,5 % 1 l  ..........................19.90
Eidam Blaník  plátky 30 % 100g .....................15.90
Císařský sýr 45 % výkroj 100 g ........................13.90
Krajanka smet. Jog. 8,5% 150 g ........................8.90
Frankfurtské párky 100 g ....................................7.90
Junior salám 100 g .................................................5.90
Herkules 100 g .......................................................15.90
Šunkový salám 100 g ............................................9.90
Párky 100 g ................................................................5.90
Šunka pro děti výběrová  100 g .....................14.90
Kuřecí křídla 500 g ................................................29.90
Kuřecí steak 500 g  ...............................................49.90
Nowaco špenát 450 g .........................................11.90
Ruská zmrzlina 220 ml .......................................12.90
Bageta se šunkou 200 g ....................................24.90
Špičky nebo Duetky 220 g ...............................18.90
Žmolenkový rohlík 2 ks ........................................7.90

Bonaqua 1,5 l přírodní  .........................................9.90
Magnesia přírodní 1,5 l ......................................11.90
Limo Slice pomeranč a dětská cola 2 l ........12.90
Velkopopovický Kozel 10  0,5l ..........................8.90
Pardál světlé výčepní 0,5 l ...................................6.90
Primus 2 l ..................................................................27.90
KV meruňka 190 g ................................................10.90
Flop řezy lískooříškoví a čokoládové 20g ....2.90
BE-BE dobré ráno 50 g různé druhy ...............6.90
Piškoty 120 g  super cena !!! .............................9.90
Flop sirup PET 0,7 l  různé druhy ...................26.90
Jihlavanka standard 250 g ................................39.90
Nescafe classic 100 g  super cena !!! ...........59.90
Cukr krystal 1 kg ....................................................16.90
Mouka hrubá  1 kg  super cena !!! .................9.90
ZP Signal Family  75 ml  .....................................17.90
Jar 500 ml  různé druhy .....................................25.90
Savo originál 1 l .....................................................29.90

V letákové akci od 5.1. do 18.1.2015 mimo jiné nabízíme: 

  Zákazníkům také nabízíme možnost vybírání peněz prostřednictvím  
platební karty - cash back. Také si u nás můžete dobít mobilní telefon. 

Stáčené víno za super cenu od 53,90 za 1l.

POTRAVINY
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

Víkendová nabídka: 8.1. - 11.1.2015        Slovenský točený salám 100 g ..............3.90
Víkendová nabídka: 15.1. - 18.1.2015     PEPO podpalovač 280 g ......................19.90

 NOVĚ do sortimentu zařazeny domácí potřeby a  kuchyňka !!

FLOP JE VAŠE JISTOTA!
Těšíme se na Vaši návštěvu!


